
Georgia Cãilean: “Bãncile au început
tranzacþionarea activelor
din portofoliu la preþurile de piaþã”

Reporter: Cum a luat fiinþã “For-
tis Global Management”?

Georgia Cãilean: Lansarea com-
paniei “Fortis Global Manage-
ment” reflectã rezultatul maturizã-
rii profesionale, încununând anii
de experienþã bancarã cu cei
din cadrul companiilor
de “real estate”. Spun
acest lucru pentru
cã multe din valo-
rile organizaþiilor
din care am fã-
cut parte au fost
preluate ºi în ca-
drul companiei
pe care am înfiin-
þat-o, ca unic aso-
ciat.

“Fortis Global Manage-
ment” este o firmã ce furnizeazã
servicii de consultanþã, studii de
fezabilitate, evaluãri, management
de proiect, monitorizare ºi, chiar
dacã nu suntem de foarte mult
timp pe piaþã, avem un portofoliu
de clienþi (persoane fizice, asocia-
þii, întreprinderi mici ºi mijlocii, so-
cietãþi pe acþiuni, dezvoltatori imo-
biliari) în continuã creºtere - nume
de rezonanþã pe piaþa din România.

Dintre instituþiile financiare cu
care colaborãm aº menþiona Pirae-
us Group, având în vedere cei pa-
tru ani petrecuþi în cadrul acestuia.

Reporter: Pe ce segment de acti-
vitate aveþi mai multã cerere? Aº

presupune cã pe partea de evaluã-
ri, având în vedere problemele din
ultimii ani.

Georgia Cãilean: Este adevãrat
cã, având în vedere evoluþia eco-
nomiei din ultimii ani, evaluãrile au

câºtigat o pondere importan-
tã în cadrul activitãþii

noastre.
Evaluatorii noºtri
au realizat rapo-
arte de evaluare
pentru diferiþi
clienþi, având ca
obiect proprie-
tãþi imobiliare,

bunuri mobile,
întreprinderi, acti-

ve necorporale... În
acelaºi t imp, trendul

ascendent al pieþei de “real
estate”, interesul investitorilor
pentru proiecte noi sau îngheþate
se reflectã în creºterea solicitãrilor
pentru studii de specialitate, servi-
cii de management de proiect ºi
monitorizãri.

Reporter: Din câte am înþeles ºi
de la alþi consultanþi, existã o efer-
vescenþã în ultima perioadã, pe
piaþa activelor neperformante.

Georgia Cãilean: Într-adevãr,
aceste active sunt în atenþia poten-
þialilor investitori, dar de vreo trei
ani de zile. În schimb, valorile mari
la care au fost evaluate ºi, prin ur-
mare, scoase la vânzare au împie-

dicat tranzacþiile, devenind un im-
pediment pentru cei care vedeau o
oportunitate în aceste active. Tim-
pul a trecut ºi deja vãd cã anumite
bãnci s-au mai relaxat, aducând
activele din portofoliu la preþul de
piaþã chiar dacã lucrul acesta ar
putea însemna marcarea unei pier-
deri în bilanþuri. Este un început...
un semnal pozitiv pentru decon-
gestionarea blocajului creat de cri-
za bancarã.

Reporter: Cum vedeþi, în mo-
mentul acesta, piaþa imobiliarã?

Georgia Cãilean: Anul 2013 a
fost anul în care s-au vãzut cele
mai multe miºcãri, dupã o lungã
perioadã de aºteptare, implicând
proiecte noi, soluþii ºi implementã-
ri de soluþii. Este evident cã existã
mulþi dezvoltatori strãini care se
întorc în România, având în vedere
evoluþia economicã pozitivã din ul-
tima perioadã. Pentru mine, anul
2013 a fost un an în care am intrat
pe un trend crescãtor, 2014, este
în viziunea mea, un an de consoli-
dare, punându-se bazele creºterii
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Consultanþã

Activele neperformante sunt cãutate, pe piaþa imobiliarã, însã, pânã

acum, preþurile mari la care erau scoase la vânzare de cãtre bãnci

împiedicau tranzacþiile.

Odatã cu trecerea timpului, anumite bãnci au început sã aducã activele

din portofoliu la preþul de piaþã, chiar dacã lucrul acesta ar putea

însemna marcarea unei pierderi în bilanþuri, considerã Georgia Cãilean,

managing director ºi proprietar al companiei “Fortis Global

Management”.

“Este un început... un semnal pozitiv pentru decongestionarea blocaju-

lui creat de criza bancarã”, ne-a spus domnia sa.

Georgia Cãilean a înfiinþat, la începutul anului, “Fortis Global Manage-

ment”, dupã ce pãrãsise funcþia de director general al Piraeus Real

Estate România.

“Interesul
investitorilor pentru

proiecte noi sau
îngheþate se reflectã în

creºterea solicitãrilor
pentru studii de

specialitate, servicii de
management de proiect

ºi monitorizãri”.
“Sunt dezamãgitã sã vãd cã, oricât am încerca, prin toate

cãile posibile: media, instituþii, organizaþii ºi alte agenþii
care se unesc ºi care încearcã sã îºi impunã punctul de

vedere, corupþia rãmâne la cote mari”.
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aferente 2013.
Reporter: Vorbim despre seg-

mentul de birouri?
Georgia Cãilean: Dacã ar fi sã mã

axez pe un anumit segment pe
piaþa imobiliarã, aº putea sã spun
cã, într-adevãr, partea de birouri
este în centrul atenþiei în momen-
tul de faþã. Multe companii mari
vor sã facã trecerea de la birouri
clasã B, la birouri clasã A, noi, ce
oferã un confort sporit ºi mai mul-
te facilitãþi angajaþilor.

În acelaºi timp, nu putem minimi-
za importanþa segmentului rezi-
denþial destul de activ ºi el, în ciu-
da impedimentelor create de o
creditare anevoioasã.

Reporter: Cum au evoluat pre-
tenþiile clienþilor pe partea de biro-
uri?

Georgia Cãilean: Dezvoltarea
pieþei cât ºi a tehnologiei fac ca so-
licitãrile clienþilor sã fie din ce în ce
mai crescute.

Sistemele de pazã ºi monitoriza-
re, sisteme inteligente, menite a
controla, monitoriza ºi optimiza
serviciile, restaurantele, cafenelele,
grãdiniþele apropiate de locul de
muncã sunt din ce în ce mai cãutate.

Printr-un sistem unic se pot
gestiona simultan iluminatul, ven-
tilaþia, încãlzirea ºi sistemele video
ºi audio din clãdire. Sistemele inte-
ligente pot fi programate astfel
încât la ora stabilitã, în clãdire sã fie
temperatura doritã, lumina potrivi-
tã la intensitatea optimã.

Toate aceste elemente sunt de-
terminante în decizia companiilor
de a se muta în clãdiri noi ce au fa-
cilitãþile mai sus menþionate.

Reporter: Ce aºteptãri aveþi de la
autoritãþi?

Georgia Cãilean: Dezvoltarea
unei infrastructuri adecvate (pasa-
je supraterane, subterane) este o
condiþie, nu o opþiune, într-o lume
aflatã în continuã dinamicã. Tim-
pul este însã foarte important. Un
pasaj ar trebui sã se construiascã
într-un an, maxim. La noi, dureazã
ani de zile. Cu toþii realizãm cã im-
plementarea noilor proiecte de in-
frastucturã într-un timp cât mai
scurt va aduce un plus de valoare ºi
noi investiþii.

Reporter: Pe partea de facilitãþi
fiscale aveþi vreo aºteptare?

Georgia Cãilean: Creºterea TVA
a afectat foarte mult piaþa. Mã

aºtept la o diminuare a taxelor, ce
cred cã va fi posibilã, însã într-un
interval de vreo 4-5 ani.

Reporter: Faptul cã este an elec-
toral afecteazã business-urile?

Georgia Cãilean: Da. Dacã ne re-
zumãm la noile avize, autorizaþii de
care am avea nevoie, din pãcate,
perioada aferentã
alegerilor va fi fo-
arte aglomeratã.
Suntem siguri cã,
dacã am avea ne-
voie de un aviz sau
de o autorizaþie în
ac e a pe r i oad ã,
aceasta va fi muta-
tã în 2015. Este
vorba despre risc
politic.

Din pãcate, nu
întotdeauna pri-
meazã profesiona-
lismul, existând ºi
alþi factori care de-
terminã deciziile. În campanie, fie-
care spune ce trebuie sã spunã.
Încerc sã rãmân obiectivã, ju-
decând ceea ce vãd ºi, chiar dacã
existã îmbunãtãþiri, acestea rãmân
minore. Corupþia este foarte mare.
Sunt dezamãgitã sã vãd cã, oricât
am încerca, prin toate cãile posibi-
le: media, instituþii, organizaþii ºi
alte agenþii care se unesc ºi care
încearcã sã îºi impunã punctul de
vedere, corupþia rãmâne la cote
mari.

Indiferent de orientarea politicã,
Bucureºtiul are nevoie de dezvol-
tare pentru a ajunge sã fie, în ade-

vãratul sens al cuvântului, o capita-
lã europeanã.

Reporter: Care a fost investiþia
iniþialã la “Fortis Global Manage-
ment”?

Georgia Cãilean: Dincolo de ci-
fre, existã provocarea de a pune pe
picioare o companie care sã aibã la

baz ã oam e ni º i
principii de valoa-
re. Sunt fericitã sã
vãd cã exact buge-
tul scris la începu-
tul deciziei mele a
fost respectat. Am
r e al i z at c e e a c e
mi-am propus, la
standardele impu-
se de o piaþã com-
petitivã.

Reporter: Aveþi
un target?

Georgia Cãilean:

Un prim target ar fi
atingerea punctu-

lui de break even (n.r. recuperarea
investiþiei), urmat de intrarea în
zona de profit. Suntem pozitivi în
acest sens având în vedere evolu-
þia peste aºteptãri de la început
pânã în prezent.

Reporter: Nu aþi apelat la finan-
þare de la bãnci?

Georgia Cãilean: Momentan nu
este cazul. Probabil vom apela la o
finanþare în perspectiva unei dez-
voltãri ulterioare

Reporter: Mulþumesc!

“Existã mulþi
dezvoltatori strãini

care se întorc în
România, având în

vedere evoluþia
economicã pozitivã

din ultima perioadã”.

“Dacã ne rezumãm
la noile avize,

autorizaþii de care
am avea nevoie, din

pãcate, perioada
aferentã alegerilor va
fi foarte aglomeratã”.

“Dacã ar fi sã mã
axez pe un anumit
segment pe piaþa

imobiliarã, aº putea sã spun
cã, într-adevãr, partea de

birouri este în centrul
atenþiei în momentul

de faþã”.


